
Zápis č. 11 

z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty podnikatelské VUT v Brně 

konaného dne 6. 12. 2022  

 

Účast: viz prezenční listina, host: Ing. Kříž, doc. Pavláková Dočekalová 

PŘÍTOMNÍ ČLENOVÉ: 16 (z toho 10 ZK a 6 SK)  
NEPŘÍTOMNÍ ČLENOVÉ: 5 (z toho 2 ZK a 3 SK) 

AS FP je usnášeníschopný, ZK je samostatně usnášeníschopná, SK je samostatně usnášeníschopná. 

Jednání AS FP bylo zahájeno v 14:30 hod.  

1. Úvod a schválení programu 

Jednání zahájil předseda AS FP VUT v Brně Bc. Očko. Přivítal všechny přítomné, pana proděkana Dr. Kříže 
a paní proděkanku doc. Pavlákovou Dočekalovou, která se připojila prostřednictvím MS Teams a seznámil 
je s dalším programem dnešního zasedání.  

1. Úvod a schválení programu 
2. Složení slibu nového člena AS FP VUT 
3. Schválení zápisu z předchozího zasedání AS FP VUT v Brně ze dne 08. 11. 2022 
4. Projednání a schvalování dokumentu Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu 

v doktorském studijním programu na Fakultě podnikatelské Vysokého učení technického v Brně 
pro akademický rok 2023/2024 

5. Doplnění Ekonomické komise AS FP VUT v Brně 
6. Doplnění Komise pro strategický rozvoj AS FP VUT v Brně 
7. Informace z kolegia děkana 
8. Informace z AS VUT v Brně 
9. Informace z EK AS FP VUT v Brně 
10. Informace z Komise pro strategický rozvoj AS FP VUT v Brně 
11. Informace z SK AS FP VUT v Brně 
12. Různé 

USNESENÍ: AS FP VUT v Brně schvaluje program řádného zasedání AS FP VUT v Brně konaného dne 
6. 12. 2022. 

PRO: 14 
PROTI: 0  
ZDRŽELO SE HLASOVÁNÍ: 0 

Usnesení bylo jednohlasně schváleno. 



2. Složení slibu nového člena AS FP VUT v Brně 

Vzhledem k tomu, že v měsíci září byl AS FP VUT v Brně informován o nepokračování ve studiu sl. 
D. Čiefové, byly vyhlášeny doplňující volby AS FP VUT pro jeden uvolněný mandát ve SK AS FP VUT v Brně. 
Volby proběhly dne 14. 11. 2022 online formou, a dle protokolu ze dne 15. 11. 2022 byl řádně zvoleným 
členem AS FP VUT v Brně pan Martin Kuna. 

Poté pan předseda přečetl následující text slibu člena AS FP VUT v Brně „Slibuji, že jako člen akademického 
senátu Fakulty podnikatelské Vysokého učení technického v Brně budu vždy jednat v souladu s právními 
normami státu, s vnitřními předpisy a vnitřními normami Vysokého učení technického v Brně a Fakulty 
podnikatelské. Budu ctít demokratické a akademické principy, budu jednat v souladu se svým svědomím 
a s plnou odpovědností vůči akademické obci, v zájmu Vysokého učení technického v Brně a všech jeho 
součástí, v zájmu vysokého školství a obecné vzdělanosti“ a pan Kuna odpovědí „slibuji“ slib potvrdil a stal 
se tak právoplatným členem AS FP VUT v Brně. PAN předseda mu poděkoval a popřál hodně úspěchů ve 
výkonu funkce a odevzdal osvědčení o zvolení. 
 

3. Schválení zápisu z předcházejícího zasedání AS FP VUT v Brně ze dne 11. 10. 2022 

Zápis z mimořádného zasedání AS FP VUT v Brně, které se konalo dne 08. 11.2022 byl panem předsedou 
rozeslaný členům AS FP VUT v Brně dne 15. 11. 2022. Termín pro zaslání připomínek byl stanovený do 
02. 12. 2022 do 12.00 hod. Pan předseda konstatoval, že ve stanoveném termínu obdržel k zápisu 
připomínky, které byly do zápisu zapracovány a revidovaná verze zápisu byla panem předsedou rozeslána 
členům AS FP VUT v Brně dne 02. 12. 2022. Poté se pan předseda dotázal, zda má někdo k revidované 
verzi zápisu nějaké další připomínky. 

Žádné další připomínky na dotaz předsedy nebyly vzneseny. 

V 14:35 přišla pro. Kocmanová a doc. Zinecker. 

USNESENÍ: AS FP VUT v Brně schvaluje zápis z řádného zasedání AS FP VUT v Brně konaného 
dne 08. 11. 2022. 

PRO: 16 
PROTI: 0 
ZDRŽELO SE HLASOVÁNÍ: 0 

Usnesení bylo jednohlasně schváleno. 

4. Projednání a schvalování dokumentu Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu 
v doktorském studijním programu na Fakultě podnikatelské VUT v Brně pro akademický rok 
2023/2024 

Pan předseda konstatoval, že dokument byl předložený panem děkanem dne 07. 11. 2022. Předkládací 
lhůta tedy byla dodržena. Termín pro zaslání připomínek byl stanovený do 29. 11. 2022 do 12:00 hod. a 
v tomto termínu obdržel připomínky, které rozeslal členům AS FP VUT v Brně dne 29. 11. 2022. 



Paní proděkanka Pavláková Dočekalová online formou promluvila ke vzniku a formování Pravidel 
přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v doktorském studijním programu pro 
akademický rok 2023/2024. Sdělila, že je třeba upravit pravidla doktorského studia. Paní proděkanka 
navrhla změnu bodování kritérií s tím, že větší váha bude kladena na odbornou rozpravu k tématu 
dizertační práce než na hodnocení školitele. 
Paní proděkanka se vyjádřila ke všem vzneseným připomínkám, které obdržela a zodpověděla také 
všechny otázky. Proběhla diskuze v rámci, které byly přijaty připomínky k bodům 5 a 6 předloženého 
dokumentu. Následně proběhlo hlasování o následujícím usnesení. 

USNESENÍ: AS FP VUT v Brně schvaluje Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v 
doktorském studijním programu na Fakultě podnikatelské Vysokého učení technického v Brně pro 
akademický rok 2023/2024 po zapracování připomínek. 
 

PRO: 16 
PROTI: 0 
ZDRŽELO SE HLASOVÁNÍ: 0 

Usnesení bylo jednohlasně schváleno. 

5. Doplnění Ekonomické komise AS FP VUT v Brně 

V souvislosti s nepokračováním ve studiu slečny Čiefové vyjádřil pan předseda potřebu doplnit 
Ekonomickou komisi o nového člena a požádal členy AS o návrhy na nové členy. 

Bc. Šesták navrhl kolegyni Bc. Proseckou, která nominaci přijala. Poté Ing. Holendová navrhla, aby 
hlasování neproběhlo tajně, s čímž všichni členové senátu souhlasili. 

USNESENÍ: AS FP VUT v Brně schvaluje Bc. Kateřinu Proseckou za členku Ekonomické komise AS FP VUT 
v Brně. 

 
PRO: 16 
PROTI:  0 
ZDRŽELO SE HLASOVÁNÍ: 0 

Usnesení bylo jednohlasně schváleno. 

6. Doplnění Komise pro strategický rozvoj AS FP VUT v Brně 

V souvislosti s nepokračováním ve studiu sl. D. Čiefové vyjádřil pan předseda potřebu doplnit Komisi pro 
strategický rozvoj o nového člena a požádal členy AS o návrhy na nové členy. 

Bc. Šesták opět navrhl kolegyni Bc. Proseckou, která nominaci přijala. Poté Ing. Holendová opět navrhla, 
aby hlasování neproběhlo tajně, s čímž všichni členové senátu souhlasili. 

  



USNESENÍ: AS FP VUT v Brně schvaluje Bc. Kateřinu Proseckou za členku Komise pro strategický rozvoj 
AS FP VUT v Brně. 
 

PRO: 16 
PROTI: 0 
ZDRŽELO SE HLASOVÁNÍ: 0 

Usnesení bylo jednohlasně schváleno. 

7. Informace z kolegia děkana 
 

• rektor Janíček  
o informoval ohledně návrhu Pravidel rozpočtu na rok 2023. Zasedala Ekonomická 

komise VUT, která se k rozpočtu vyjadřovala 
o QS World University Rankings - probíhá nábor hodnotitelů 
o Řád výběrových řízení je již registrován, je připravena novela. 
o s platností od 01. 04. 2023 budou navýšeny mzdové tarify o 15%  
o směrnice k sociálnímu fondu - penzijní pojištění 2,5 % z tarifu a min 600 Kč, životní 

pojištění bude zrušeno.  
o byla upravena Směrnice č. 5/2022 Zakládání Spin-off a Start-up firem na VUT  
o na FaVU proběhla ekologická stávka. V rámci stávky se se studenty setkal pan rektor a 

děkan FaVU.  
o konala se konference CZEDUCON v Praze zaměřená na vzdělávání univerzit, posilování 

mobilit akademických pracovníků. 
o na příštím KR proběhne představení Plánu strategického záměru VUT na 2023  

 
• prorektor Weiter 

o představil pravidla DKRVO a rozeslal prezentaci 
o metodika M17+ umožňuje započítat jednomu pracovníkovi více pracovišť  
o OPJAK Ph.D. Infra, děkan Cenek prezentoval protinávrhy a pohled na úspěšnost studia 

v Ph.D. (kvalitativní x kvantitativní) 
o Dne 01. 12. 2022 proběhne porada proděkanů VaV  
o Do 30. 01. 2023 je otevřena Soutěž specifického výzkumu 
o nominace hodnotitelů GA ČR 
o MŠMT vydalo rozhodnutí o poskytnutí dotace NPO pro VUT 

 
• prorektor Pěnčík 

o Evropský institut vyhlásil výzvu č. 3, cílem je posílit kapacity. Za FP jsou nominování 
doc. Zich a doc. Chlebovský. V rámci této oblasti nás kontaktovala vídeňská univerzita 

o Dne 05. 12. 2022 proběhne Ediční rada VUT 
 

• prorektor Doupovec 
o Interní hodnocení studijních programů na rok 2023. 
o DR KaM schválila zvýšení cen ubytování od 01. 01. 2023 o 10 % a od 01. 04.2023 o 7 %. 

 



• prorektor Doupovec 
o dne 31. 12. 2022 končí činnost Kariérního centra VUT, které bylo uskutečňováno na 

OMVV v rámci projektu MOST. Po projednání na poradě vedení VUT bylo rozhodnuto, 
že činnost Kariérního centra v dalším období nebude pokračovat. ICV však bude 
poskytovat kariérní poradenství  

o od 01. 12. 2022 končí kariérní centrum, ICV bude provádět kariérní poradenství  
o připomněl školení akademických pracovníků zaměřené na distanční vzdělávání, online 

výuku a blended learning (pátek 02. 12. 2022 od 13 do 15 hod.) 
o Interní hodnocení studijních programů na rok 2023 
o DR KaM schválila zvýšení cen ubytování od 01. 01.2023 o 10 % a od 01. 04. 2023 o 7% 
o dne 31. 12. 2022 končí činnost Kariérního centra VUT, které bylo uskutečňováno na 

OMVV v rámci projektu MOST. Po projednání na poradě vedení VUT bylo rozhodnuto, 
že činnost Kariérního centra v dalším období nebude pokračovat. ICV však bude 
poskytovat kariérní poradenství.  

o od 01. 12. 2022 končí karierní centrum, ICV bude provádět kariérní poradenství  
o připomněl školení akademických pracovníků zaměřené na distanční vzdělávání, online 

výuku a blended learning (pátek 02. 12. 2022 od 13 do 15 hod.) 
• kancléř Gregorek 

o V pátek 02. 12. 2022 je svolaná Rada informačního systému, za FP proděkan Kříž 
• Za AS VUT doc. Hanáček 

o informoval, že příští zasedání AS VUT proběhne v úterý 06. 12. 2022, kde bude sdělen 
plán zasedání na příští rok 

o dnes proběhlo zasedání Ekonomické komise VUT 
 

- informace z kolegia děkana 
• proděkan Kříž  

o rozeslal upřesnění k distančnímu školení. Registrace je nutná, požádal o informovanost 
ředitele na ústavech 

o příprava rozvrhů; povinně volitelné a volitelné předměty – sdělil, že pokud nebudou 
naplněny min. 20 studenty, nebudou otevírány. Výjimka je pouze u Erasmus 

• proděkanka Pavláková Dočekalová 
o připomněla, že dne 09. 12. 2022 proběhne workshop specifického výzkumu FP, zatím 

bez zahraniční účasti. Dopolední sekce budou probíhat prezenčně, odpolední online 
o Akreditace byla schválena, nyní je odesílána na NUA 
o Projekt OPJAK – rozvoj infrastruktury, pan prorektor standardní dobu studia 

nezohlednil. I tak fakulta obdrží finance v řádech milionů a je zapotřebí se již zamyslet 
do jaké části zafinancovat. Podklady musí být poslány do 20. 01.  2023, zdůvodnění 
nákladů apod. 

• proděkan Mráček 
o ve čtvrtek 24. 11. 2022 proběhlo předání Cen Atlas Copco services za nejlepší diplomové 

práce z oblasti ekonomie a podnikání. Za FP bylo přihlášeno 50 prací a 6 prací bylo 
oceněno 

o dne 06. 12.2022 bude spuštěno 1. kolo akce BuPo 2022. Zatím je přihlášeno 11 týmů.  
o Vánoční strom – zdobení stromu proběhne zítra od 11.30 hod ve spolupráci se studenty 

fakulty. Následně bude dodán seznam dárků dětí z pěstounských rodin. Dne 



13. 12. 2022 od 14.00 hod proběhne předání dárků zástupcům pěstounských rodin, 
následuje krátký kulturní program a bude vyhlášena soutěž o pečení cukroví pro 
studenty a zaměstnance. Současně proběhne i setkání bývalých zaměstnanců fakulty. 

• v rámci KD proběhla prezentace proděkana Kříže: 
o proběhla prezentace počtu studentů 2019-2022. Prezentace bude přílohou zápisu KD. 

Na základě diskuze k prezentaci pan děkan svolává jednání, které proběhne dne 
15. 12. 2022 od 12.30 hod. ve velké zasedací místnosti děkana. Na jednání budou 
pozvání ředitelé ústavů a garanti.  
 

8. Informace z AS VUT v Brně 

• rektor Janíček 
o rozpočet - navýšení pro vysoké školy o 2,3 miliardy Kč 
o VUT je účastno v 7 centrech kompetence 
o Evropská univerzitní aliance - úspěšné hodnocení; snaha VUT pořádat v roce 2024 

výroční konferenci 
o nutno více reflektovat společenskou roli univerzity 
o okupační stávka v souvislosti s Green deal - kontroverzní vyznění akce - diskuse o 

zapojení VUT 
• prorektor Doupovec: 

o MŠMT - workshop k profesním studijním programům. Dle záměru MŠMT by mělo být 
až 30% studijních programů profesních, což neodpovídá realitě. Obava univerzit ze 
škálování (až "degradace") - ujištění MŠMT, že to tak nebude. Diskuse o zrušení 
kategorizace studijních programů na akademické a profesní - bude k tomu zřízena 
pracovní skupina. 

o směrnice ke svobodným předmětům - sjednocení registrace 
o Koleje a menzy - dozorčí rada rozhodla o zvýšení cen - od 01. 01. 2023 o 10%, od 01. 04. 

2023 o dalších 7% (bráno ze základu z roku 2022), přičemž o zvýšení o těchto dalších 7% 
se bude ještě diskutovat (možno zvýšit i snížit).  

o on-line výuka ve studijních programech akreditovaných v prezenční formě - pouhý 
argument úsporou energií není důvod k jejímu zavedení; lze ji zavést a může být 
přínosná pro internacionalizaci (pro zahraniční studenty) 

o  RVH - budou noví členové - snaha o vyvážené zastoupení fakult 
 

• prorektorka Šimberová 
o sítě EULIST a Caesar - EULIST - příprava projektu do nové výzvy - draft projektu do 

24. 12. 2023, termín do konce ledna 2023 
o Omán - navázání spolupráce 

• kvestorka 
o od bude zavedena 01. 01. 2023 digitalizace objednávek  

• RVŠ 
o nesouhlas s výhledem rozpočtu pro rok 2024-2025 - negativní dopad zvyšování cen 

energií a nutnosti zvyšovat mzdy není adekvátně zohledněn 
o 15. 12. 2022 - seminář k metodice M17+  



o novela vysokoškolského zákona - nejasně vypořádané připomínky RVŠ - prezentace na 
webu RVŠ 

o SK RVŠ - Valné shromáždění Evropské studentské unie - prosinec 2022  
• ekonomické záležitosti  

o příprava pravidel rozpočtu VUT - prezentace prorektora Weitera k DKRVO 
o jednání ekonomické komise AS VUT 13. 12., 16. 12. a 21. 12. 2022 

• legislativní záležitosti 
o dodatek organizačního řádu rektorátu - schválen (zrušení Kariérního centra na VUT) 
o předložen dodatek Mzdového řádu (zvyšování tarifních mezd od 01. 04. 2023) a Řádu 

výběrových řízení 
o bude předložena směrnice o užití sociálního fondu - souvisí s jednáním o nové kolektivní 

smlouvě  
• tvůrčí záležitosti 

o schválen nový člen vědecké rady VUT - nový děkan FA  
• termíny zasedání AS VUT v prvním pololetí 2023: 

o úterky 31. 1., 28. 2., 28. 3., 25. 4., 23. 5. a výjezdní zasedání od úterý 27. 6. do čtvrtka 
29. 6. 2023 

V 15:17 hod. odešla Mgr. Musilová. 

 
9. Informace z EK AS FP VUT v Brně 

Prof. Kocmanová sdělila, že EK VUT byl předložen návrh rozpočtu VUT včetně předloženého DKRVO. 
Prof. Kocmanová zdůraznila, že byly akceptovány připomínky sepsané Ekonomickou komisí FP do návrhu 
pravidel pro sestavení rozpočtu pro rok 2023. Představila model rozpočtu FP prezentovaný Bc. Očkem, 
který bohužel není pro FP vzhledem ke klesajícímu počtu studentů příznivý. Prof. Kocmanová současně 
informovala, že rozdělování DKRVO bude sděleno prorektorem Weiterem do konce listopadu 2022. 

10. Informace z Komise pro strategický rozvoj AS FP 

Doc. Chlebovský sdělil, že se neobjevily žádné nové skutečnosti ani podklady, a není tedy důvod, aby 
Komise pro strategický rozvoj zasedala. Současně upozornil, že se komisi stále nedaří rozvinout diskuzi, 
zároveň ale zmínil, že proběhne jednání o strategických záležitostech ve studijních programech. 

11. Informace z SK AS FP 

Ing. Holendová sdělila, že momentálně nemá nové informace z SK AS FP VUT v Brně. 

12. Různé 

Pan předseda otevřel diskuzi ohledně termínů v letním semestru akademického roku 2022/2023. 
Proběhla diskuze, ze které vzešel návrh ztotožnit se s termíny zasedání AS VUT, které jsou následující: 31. 
01. 2023, 28. 02. 2023, 28. 03. 2023, 25. 04. 2023, 23. 05. 2023 a 27. 06. 2023.  



USNESENÍ: AS FP VUT v Brně schvaluje termíny řádných zasedání AS FP VUT v Brně v letním semestru 
akademického roku 2022/2023, a to 31. 01. 2023, 28. 02. 2023, 28. 03. 2023, 25. 04. 2023, 23. 05. 2023 
a 27. 06. 2023.  

PRO: 12 
PROTI:  0 
ZDRŽELO SE HLASOVÁNÍ: 3 

Usnesení bylo schváleno. 

Předběžný program: 

1. Úvod a schválení programu 
2. Informace z kolegia děkana 
3. Informace z AS VUT v Brně 
4. Informace z EK AS FP VUT v Brně 
5. Informace z Komise pro strategický rozvoj AS FP VUT v Brně 
6. Informace z SK AS FP VUT v Brně 
7. Různé 

USNESENÍ: AS FP VUT v Brně schvaluje předběžný program příštího řádného zasedání AS FP VUT v Brně, 
které se bude konat dne 31. 01. 2023 v 14:30 hod. 
 
PRO: 15 
PROTI: 0 
ZDRŽELO SE HLASOVÁNÍ: 0 

Usnesení bylo jednohlasně schváleno. 

Pan předseda všem poděkoval za účast a angažovanost ve věcech fakulty a popřál všem hezké Vánoční 
svátky a vše dobré do Nového roku. Zasedání bylo ukončeno v 15:28 hod. 

 

Verifikoval: Bc. Martin Očko     Mgr. Bc. Helena Musilová 

  předseda AS FP     předsedkyně KAP AS FP 

 

Ing. Petra Holendová 

předsedkyně SK AS FP 

 

Zapsala: Andrea Mucsková 


